
Een schets van het dossier gemeente Grave en Litjens vanaf 2008 tot heden 

 

Tijdens bovengenoemde periode is door Litjens, ondernemer te Escharen, en zijn adviseur(s) 

overleg gevoerd met de CDA wethouders Harrie Opsteegh (2008-2010), Eric Daandels (2020-

2018) en Ben Peters (2018-2020). 

 

 

Vooraf: 

 

Eind 2007 ben ik door mijn broer Ben gevraagd om hem te helpen in verband met de problemen 

met de gemeente Grave 

Dat heb ik gedaan omdat hij streefde naar een oplossing met de gemeente Grave over de situering 

van zijn bedrijfsterreinen, die legaal aan beide zijden van de Graafschedijk te Escharen liggen. 

Ben wilde de noordelijk gelegen bedrijfsgronden (Graafschedijk hoek Spechtenweg) in zijn geheel 

ontruimen met als compensatie meer ruimte aan de zuidzijde van zijn bedrijf. 

Wethouder Opsteegh ondersteunde dit plan van harte en mijn broer gaf dan ook aan 

landschapsbureau Areal uit Langenboom de opdracht een inrichtingsplan te maken als aanzet voor 

het voorziene overleg met diverse instanties. 

Deze instanties ondersteunden dit plan en ook het bestuur van de dorpsraad “Escharen Ziet Vooruit” 

en het bestuur van Landgoed Oud Hommerzaad waren enthousiast. 

Wethouder Opsteegh heeft dit plan echter niet kunnen afronden omdat hij in 2010 aftrad als 

wethouder. 

Na 2010 is er overleg geweest met zijn opvolger wethouder Eric Daandels van het CDA. 

Dit leidde er toe dat in het nieuwe bestemmingsplan Buitengebied 2013 de mogelijkheid tot 

verplaatsing van de noordelijk gelegen bedrijfsgronden naar de zuidzijde van de Graafschedijk werd  

opgenomen. 

 

Raadsperiode Ben Litjens 2014-tot heden 
In 2014 werd mijn broer Ben raadslid voor Keerpunt 2010. 

Vanaf dat moment is hij niet meer aanwezig geweest bij enig gemeentelijk overleg aangaande zijn 

bedrijf. Dit om iedere vorm van belangenverstrengeling te voorkomen. 

Hij heeft oud wethouder de heer drs. Gerard Peeters (PvdA) uit Escharen gevraagd om het overleg 

met de gemeente te voeren tezamen met de heer Gerald Willemsen van bureau Areal en mij. 

Het resultaat daarvan is het huidige ontwerp zoals op deze pagina staat afgebeeld. 

 

Medio dit jaar werd Theo Lemmen (VVD) tot de nieuwe wethouder ruimtelijke ordening benoemd. 

Deze wethouder heeft zich ondermeer tot doel gesteld om een aantal slepende dossiers van de 

gemeente Grave oplossen, waaronder het dossier Litjens 

Wethouder Lemmen gaf aan dat hij het huidige ontwerp-plan zoals dit onder zijn voorgangers tot 

stand is gekomen aan de gemeenteraad te zullen leggen met het verzoek om tot een principe 

uitspraak te komen zodat verder kan worden gewerkt aan de totstandkoming van nadere afspraken 

met het huidige ontwerp als uitgangspunt. 

Met andere woorden,  het onder zijn voorgangers goedgekeurde plan is door wethouder Lemmen  

ongewijzigd van de bestuurlijke en ambtelijke plank gehaald en aan de gemeenteraad voorgelegd . 

 

En wat zie je? 
Een kakofonie van geluid door VP, LLvC, D'66 en CDA.  Er wordt door hen getwijfeld aan integer 

handelen. De VVD en LPG steunen het plan wel. 

 

In mijn beleving is er sprake van bewuste beschadiging. 

 



Wat zijn de bestuurlijke feiten  
Alle partijen weten dat dit plan tot stand is gekomen na intensief overleg met de vorige colleges en 

oud wethouder Gerard Peeters(PvdA) namens Litjens. 

De geuitte verdenkingen van genoemde 4 politieke partijen verdienen dan ook een weerwoord. 

Geen enkel waarderend woord van deze 4 politieke partijen over de kwaliteit van dit plan. Ook geen 

enkel excuus aan het bedrijf Litjens over een jarenlange slepende kwestie en het uitblijven van een 

adequate oplossing. 

 

Voortgang plan 
Mocht het verplaatsingsplan van Litjens geen meerderheid halen dan wordt de inwoners van de 

gemeente Grave en van Escharen ( Hof van Esteren) in het bijzonder een heel mooie oplossing 

onthouden. 

De tegenstemmers moeten dit maar gaan uitleggen bij de aanstaande raadsverkiezingen ( 2022). 

De Raad van State begrijpt er ook niets meer van zoals blijkt uit de uitspraak van 12 juni 2020, 

waarin de Afdeling vaststelt dat er door de gemeenteraad in strijd is gehandeld met de algemene 

beginselen van behoorlijk bestuur (rechtszekerheid en zorgvuldigheid) bij de totstandkoming van 

bestemmingsplannen jegens het bedrijf Litjens. 

Op enig moment is er zoveel onrecht jegens mijn broer Ben geschied dat de gemeentelijke betogen 

elkaar bij de Raad van State zijn gaan tegenspreken. 

Het is nu het moment voor de gemeenteraad om in te staan voor een betrouwbare overheid. Daar is 

iedereen mee gebaat! 

 

Jan  Litjens 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


